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Spacerem 
nad Jeziorką

Obecnie ścieżka nad Jeziorką między mostem kolejowym a stadionem jest mocno zarośnięta

Jest postęp 
w sprawie Postępu! 

\\\ LESZNOWOLA

Są szanse na przebudowę skrzyżowania ulicy Słonecznej i Postępu 
jeszcze w tym roku. Sejmik Mazowsza ma wprowadzić do budżetu 
niezbędne środki na realizację tej inwestycji.

Na skrzyżowaniu niejeden samochód uszkodził już oponę lub zawieszenie

Coraz groźniejsza ruina
Strażacy usunęli niebezpiecznie przechylający się fragment ściany 

\\\ PIASECZNO

\\\ PIASECZNO
FO

T. 
K.

 H
OF

M
AN



2 NR 326 (9) 3 MARCA 2021

WYDAWCA: MIKAWAS SP. Z O.O.
ADRES REDAKCJI: ul. Sierakowskiego 12a (przy skwerze Kisiela), 05-500 Piaseczno
REDAKTOR NACZELNA: Agnieszka Zofia Piechowska, 
z.piechowska@przegladpiaseczynski.pl, tel. 731 163 646
REDAKCJA: redakcja@przegladpiaseczynski.pl; Joanna Ferlian, j.ferlian@przegladpiaseczynski.pl; 
Rafał Lipski, r.lipski@przegladpiaseczynski.pl, Karolina Hofman, k.hofman@przegladpiaseczynski.pl  
WSPÓŁPRACUJĄ: Małgorzata Szturomska
ILU STRA CJE: Ka ta rzy na „Waw ry ko” Waw ry ko wicz 
OPRACOWANIE GRAFICZNE/ŁAMANIE: Małgorzata Kulesza

REKLAMA:
Monika Komisarczyk – Dyrektor ds. Marketingu i Reklamy, tel. 501 091 480, 
reklama@przegladpiaseczynski.pl, m.komisarczyk@przegladpiaseczynski.pl
Agnieszka Małaczek – Kierownik Działu Reklam tel.: 786 202 606,  
a.malaczek@przegladpiaseczynski.pl
Monika Gwara, tel. 786 202 066, m.gwara@przegladpiaseczynski.pl
Katarzyna Podołowska-Błądek, tel. 530 338 653,  
k.podolowska@przegladregionalny.pl
Redakcja nie ponosi odpowiedzialności za treść reklam.
OGŁOSZENIA DROBNE: drobne@przegladpiaseczynski.pl, tel. 786 202 066

Redakcja nie zwraca  
niezamówionych materiałów.  
Zastrzega sobie prawo do skrótów.
Naklad 40 000 egzemplarzy.
Zasięg: powiat piaseczyński

www.przegladpiaseczynski.pl

AKTUALNOŚCI

\\\ POWIAT

Oferty w przetargu  
na dokończenie budowy 
środkowego odcinka trasy S7 
między Tarczynem  
a Lesznowolą złożyło 6 firm. 

C hodzi o kontynuację budowy 
odcinka B tzw. Puławskiej Bis. Z 

poprzednim wykonawcą Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 
rozwiązała umowę jesienią ubiegłego 
roku.

W przetargu na zaprojektowanie 
i budowę niespełna 15-kilometrowe-
go odcinka drogi ekspresowej S7 po-
między węzłem Lesznowola a węzłem 
Tarczyn Północ wpłynęło sześć ofert. 
Najniższą ofertę na kwotę ponad 510,5 
mln zł złożyło Przedsiębiorstwo Usług 
Technicznych Intercor. Na realizację tej 
inwestycji GDDKiA przewidziało kwotę 
636,4 mln zł.  W tej kwocie mieszczą się 
jeszcze trzy oferty. Finansowo więc nie 
powinno być problemu z rozstrzygnię-
ciem przetargu. 

 \\\   Jak będą oceniane oferty?  
Postępowanie zostało ogłoszone w 

trybie przetargu nieograniczonego. Zło-
żone oferty będą oceniane przy zastoso-
waniu następujących kryteriów: gwa-
rancja (30 proc.), termin osiągnięcia 
pierwszego kamienia milowego (10 
proc.) oraz cena (60 proc.).

– Zakładamy, że umowa z wyko-
nawcą, w przypadku braku odwołań, 
zostanie podpisana w maju 2021 r. Wy-
konawca na realizację zadania będzie 
miał 30 miesięcy od daty zawarcia umo-
wy – informuje Małgorzata Tarnowska 
z GDDKiA. – Ponadto wymaganiem 
inwestora jest dopuszczenie do ruchu 
trasy po ciągu głównym w terminie 13 

miesięcy od podpisania umowy (tzw. 
pierwszy kamień milowy).

 \\\   Finiszują prace na odcinku  
od Grójca do Tarczyna

– Pomimo trwającej na kontraktach 
tzw. przerwy zimowej, wykonawcy nie 
przerwali robót. Realizowany front ro-
bót jest dostosowany do panujących 
warunków atmosferycznych, przy za-
chowaniu reżimu technologicznego – 
informuje Małgorzata Tarnowska.

Na pierwszym odcinku, od węzła 
Warszawa Lotnisko na Południowej 
Obwodnicy Warszawy do węzła Lesz-
nowola, zaawansowanie sięga prawie 
33 proc. Tu również były problemy z 
wykonawcą i obecnie roboty kontynu-
uje nowy. Termin umowny zakończenia 
wszystkich prac na odcinku od węzła 
Lesznowola do węzła Lotnisko mija w 
październiku 2022 r.

Dobiega końca budowa prawie 
8-kilometrowej drogi ekspresowej po-
między węzłem Tarczyn Południe a po-
czątkiem obwodnicy Grójca. W grudniu 
2020 r. przełożony został ruch z dróg 
lokalnych na docelowe jezdnie realizo-
wanej trasy S7. Ta czasowa organizacja 
ruchu umożliwia wykonawcy dokoń-
czenie przebudowy dróg lokalnych, po 
których do tej pory odbywał się ruch. 
Zaawansowanie robót przekroczyło 88 
proc.

– Umowny termin zakończenia ro-
bót mija w drugiej połowie marca br., 
niemniej w rozpatrywaniu jest rosz-
czenie wykonawcy o wydłużenie czasu 
na ukończenie, co oznacza, że termin 
może zostać przedłużony w przypadku 
uznania roszczenia – podkreśla rzecznik 
warszawskiego oddziału GDDKiA.

Joanna Ferlian

Są oferty na kontynuację budowy S7

Jeśli nie będzie żadnych problemów z ofertami i odwołaniami, umowa  
na kontynuację prac budowlanych umowa z wykonawcą powinna zostać  
podpisana w maju br. 

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz.U. z 2020 r., poz. 1363) 
zawiadamia się, że w dniu 24 lutego 2021 r. na wniosek Zarządu Powiatu Piaseczyńskiego, została 
wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego  nr 5/2021 (Nr rej. ARB.6740.1.1.2021.MT) o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej polegającej na rozbudowie drogi powiatowej nr 2855 W Tarczyn 
– Świętochów
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat 
Piaseczyński, w nawiasach podano nr działki po podziale (po średniku działki po podziale poza 
inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu, oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jednostka ewidencyjna Tarczyn-miasto, obręb 0001: 771/1, 853/2 (853/9; 853/10), 853/5 (853/11; 
853/12), 792 (792/1; 792/2), 850/1
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
działki, na których planowane jest wykonanie robót związanych z przebudową sieci uzbrojenia terenu 
oraz przebudową innych dróg publicznych
jednostka ewidencyjna Tarczyn-miasto, obręb 0001: 850/2

Z treścią decyzji nr 5/2021 z dnia 24 lutego 2021 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Kancelarii Architektoniczno-Budowlanej  
na parterze Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia. 
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 3.03.2021 r.
Nr rej. ARB.6740.1.1.2021.MT       

 Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 

\\\ KONCERT FLAMENCO 
Zapraszamy na niezwykle barwne widowisko w Domu Kultury w Piasecznie. 
Koncert Flamenco będzie pierwszym spotkaniem na żywo z publicznością 
po przerwie. 
Flamenco obejmuje taniec, muzykę, śpiew, strój oraz zachowanie. Tańcem opowiada 
się historię, a ruchy ciała i gesty wyrażają stany emocjonalne tancerza lub podkre-
ślają znaczenie słów i charakter melodii, która im towarzyszy.

6 marca w sobotę o godzinie 19.00 zapraszamy na wspaniały koncert w wykonaniu 
czołowych artystów tej sztuki w Polsce. Na scenie zobaczymy między innymi tan-
cerkę Małgorzatę Wołyńczyk – laureatkę międzynarodowych konkursów flamenco. 
Będzie to pierwsze wydarzenie z udziałem publiczności po dłuższej przerwie. Bilety 
na koncert dostępne są na stronie www.kulturalni.pl oraz w kasie Przystanku Kultu-
ra. Dla osób zainteresowanych wydarzeniem, ale nie mogących w nim uczestniczyć 
„w realu”, dobra wiadomość. Całość będzie transmitowana na żywo na FB Centrum 
Kultury w Piasecznie. 
6 marca godz. 19.00, bilety 35 zł. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49, transmisja LIVE: 
FB Centrum Kultury

\\\ PIASECZNO

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363) zawiadamiam,  
że w dniu 1 marca 2021 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia zezwolenia  
na realizację inwestycji drogowej:
inwestor:       Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno  
inwestycja:    rozbudowa drogi gminnej – ul. Leśnej
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
- w liniach rozgraniczających projektowanej drog
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Piaseczno, oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. Piaseczno – obszar wiejski, obręb 0008 Chylice: 122, 123/5, 123/6
Działki na których wprowadza się ograniczenie w korzystaniu z nieruchomości dla wykonania budowy 
lub przebudowy sieci uzbrojenia terenu:
jedn. ew. Konstancin-Jeziorna - miasto, obręb 03-03: 1, 16
jedn. ew. Konstancin-Jeziorna - miasto, obręb 03-04: 56, 53
jedn. ew. Piaseczno – obszar wiejski, obręb 0008 Chylice: 124/1

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, gdzie od pon. do piąt. w godzinach 8-15 można zgłaszać ewentualne uwagi  
i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez zawiadomienie w Biuletynie 
Informacji Publicznej (http://bip.piaseczno.pl/public/).
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 3.03.2021 r.
Nr rej. ARB.6740.1.10.2021.MM         

 Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 
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Coraz groźniejsza ruina
\\\ PIASECZNO

Stan spalonej kamienicy  
przy ul. Warszawskiej jest  
coraz gorszy. W poniedziałek 
strażacy musieli rozebrać  
część ściany szczytowej,  
która groziła zawaleniem  
na sąsiadującą posesję.     

P arterowa kamienica przy ul. War-
szawskiej 2 spłonęła w grudniu 

2019 r. Od tamtej pory trwa impas 
między samorządem i konserwatorem 
zabytków. Ten ostatni nie pozwala bo-
wiem na rozbiórkę ruiny. – Raczej trze-
ba by w jakiś sposób wzmocnić ściany 
przez dołożenie specjalnej konstrukcji 
od wewnątrz. Nigdy nie zrobimy takie-
go budynku jakim on był, nie odtwo-

rzymy go jeden do jednego, a ten nowy 
nie będzie miał takiej wartości, jak ten 
historyczny – argumentował w sierpniu 
ubiegłego roku pracownik biura MWKZ 
Damian Maniakowski. 

Sytuację utrudniła dodatkowo de-
cyzja konserwatora o objęciu ochroną 
historycznego centrum miasta. Proce-
dura związana z wydaniem postanowie-
nia trwała kilka miesięcy, w tym czasie 
nie można było podjąć żadnych działań 
poza doraźnym zabezpieczaniem. Walą-
cą się ruinę otoczono metalowym ogro-

dzeniem, jednak decyzja konserwatora 
zablokowała jakiekolwiek możliwości 
działania. 

Tymczasem przyszła zima. Inten-
sywne opady śniegu naruszyły nisz-
czejącą konstrukcję jeszcze bardziej. 
Doszło do zawalenia się komina, zaś 
ściana szczytowa zaczęła niebezpiecz-
nie się przechylać, grożąc upadkiem 
na sąsiednią posesję. Sytuacja stała się 
niebezpieczna, głównie dla znajdują-
cego się w sąsiedztwie przedszkola. W 
poniedziałek wezwano strażaków z OSP 
Złotokłos i OSP Piaseczno, by rozebrali 
fragment ściany grożący zawaleniem. – 
Ta ściana stoi praktycznie tylko dzięki 
temu, że jest mocno porośnięta – mó-
wią nam pracujący na miejscu strażacy. 
Faktycznie, uważny obserwator może 
zauważyć, że gęsto oplatające ścianę 
pnącze pomaga utrzymać konstrukcję. 

Co dalej z rozpadającą się ruiną? Pił-
ka jest po stronie konserwatora. 

– Wystąpiliśmy i ponownie wystą-
pimy do konserwatora o możliwość 

rozbiórki tego budynku, bo według eks-
pertyz, które gmina zamawiała, on już 
się nie nadaje do renowacji. Pozostałe 
dwa budynki [Warszawska 3 i 4 – przyp. 
red.] chcemy wyremontować. Czekamy 
na konserwatora. Posiłkujemy się doku-
mentami; konserwator odmówił nam 
pozwolenia na rozbiórkę i taki jest obec-
nie status formalny. Będziemy jeszcze 
raz występować o zgodę na rozbiórkę – 
mówi nam wiceburmistrz Robert Widz. 
– Zabezpieczamy jedynie budynek, żeby 
spadające elementy nikomu nie zrobiły 
krzywdy – dodaje wiceburmistrz Hanna 
Kułakowska-Michalak. 

Nie wiadomo, ile czasu będzie trwał 
impas między gminą i konserwatorem. 
Dopóki po stronie MWKZ nie zapadną 
decyzje, samorząd ma związane ręce. 
A mieszkańcom pozostaje jedynie ob-
serwować straszącą w centrum miasta 
ruinę. Najlepiej z daleka, by fragment 
rozpadającego się budynku nie spadł 
nam na głowę. 

Karolina Hofman

„Ta ściana stoi 
praktycznie  

tylko dzięki temu,  
że jest mocno 
porośnięta”

F atalne skrzyżowanie przy Tolku  
na przebudowę czeka od wielu 

lat. Zły stan nawierzchni, ograniczona 
widoczność i często psująca się syg-
nalizacja zdecydowanie negatywnie 
wpływają na bezpieczeństwo kierow-
ców. Aby przyspieszyć wykonanie tej 
inwestycji, w sprawę zaangażowały się 
lokalne samorządy. Gmina Lesznowola 
wykonała projekt przebudowy skrzyżo-
wania, a przed rokiem starosta Ksawery 
Gut zadeklarował wykonanie zadania 
przez powiat, oczywiście pod warun-
kiem, że samorząd wojewódzki prze-
każe środki na realizację tego zadania.  
Pismo starosty pozostawało bez od-
powiedzi aż do jesiennej wizyty mar-
szałka Adama Struzika w powiecie. 
Wprawdzie głównym tematem była 
budowa nowego przebiegu drogi 721 
przez teren Lesznowoli, ale starosta 
Ksawery Gut poruszył też kwestię prze-
budowy skrzyżowania ulic Słonecznej 
i Postępu. Dyrektor Mazowieckiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich wyraził  
gotowość na podpisanie umowy z po-
wiatem na przekazanie zadania sta-
roście, ale nie ukrywał, że kluczową 
kwestią są pieniądze. Starosta zadekla-
rował w imieniu powiatu sfinansowa-
nie zadania na poziomie 1/3 kosztów. 
Marszałek Struzik wyraził gotowość 
przyjęcia takich warunków. I na tym 
sprawa utknęła, bo w budżecie woje-
wództwa na rok 2021 pieniądze się nie  
pojawiły. 

W ostatnim tygodniu jednak temat 
powrócił podczas spotkania starosty 
z wicedyrektorem MZDW Tomaszem 
Dąbrowskim i radnym sejmiku Piotrem 
Kandybą. 

– Na kwietniowej sesji sejmik ma 
wprowadzić do budżetu 6 mln złotych 
na tę inwestycję – poinformował sta-
rosta Ksawery Gut. – Jak się uda, będę 
się o to starał, to może uda się to zrobić 
nawet w marcu – powiedział nam Piotr 
Kandyba. Powiat z kolei zabezpieczył 
na przebudowę skrzyżowania w swoim 
budżecie 2,5 mln złotych.

– Po otrzymaniu dokumentacji 
ogłoszę przetarg jeszcze w marcu, tak 
żeby po wprowadzeniu pieniędzy przez 
sejmik móc od razu podpisywać umowę 
z wykonawcą – zapowiada Ksawery Gut. 
W najbliższych dniach powinno dojść 
do podpisania porozumienia między 
powiatem a MZDW w sprawie prze-
kazania inwestycji oraz dokumentacji 
projektowej przygotowanej przez gmi-
nę Lesznowola. Na razie jednak nie do 
końca wiadomo, czy dokumentacja jest 
kompletna. Starosta twierdzi, że MZDW 
informuje o brakach. 

– Gmina Lesznowola przekazała 
do MZDW cały komplet dokumentacji, 
zgodnie z uzyskaną decyzją ZRID wy-
daną przez starostę piaseczyńskiego. 
Nie posiadamy informacji, jakoby do-
kumentacja była niekompletna, ani ze 
strony MZDW, ani ze strony Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie – odpowie-
działa nam z kolei gmina. I zapewnia, że 
projekt zawiera wszystkie niezbędne 
elementy branżowe.

 Jeśli dokumentacja projektowa jest 
kompletna, starosta przewiduje, że przy 
skutecznym rozstrzygnięciu przetargu 
prace budowlane mogłyby się rozpo-
cząć już w czerwcu, a skrzyżowanie 
miałoby być gotowe do końca roku.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Jest postęp 
w sprawie Postępu! 
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Od pożaru w 2019 r. degradacja budynku postępuje

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie ze str. 1
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Chcą ścieżek w centrum Uprawa czy boisko?

\\\ GÓRA KALWARIA

Odcinek drogi krajowej  
nr 79 w Górze Kalwarii ma 
przejąć województwo. Gmina 
chciałaby, żeby w ramach 
przebudowy ulic Pijarskiej 
i Dominikańskiej powstały 
ścieżki rowerowe.    

N a temat planów związanych z 
modernizacją dawnego przebie-

gu DK79 przez centrum Góry Kalwarii 
oraz innych sprawach drogowych do-

tyczących gminy samorządowcy roz-
mawiali z reprezentacją Sejmiku Wo-
jewódzkiego i MZDW w czwartek 25 
lutego. Głównym tematem była kwestia 
przebudowy dawnego odcinka DK79, 
który po wybudowaniu obwodnicy ma 
przejąć Mazowiecki Zarząd Dróg Wo-
jewódzkich.

– Sytuacja jest dość skomplikowana, 
bo teoretycznie z mocy prawa, po wy-
znaczeniu nowego przebiegu DK79 ten 
odcinek trafia w zarząd MZDW. Prak-
tycznie jednak muszą się odbyć pewne 
formalne zabiegi z tym związane – wy-

jaśnia wiceburmistrz Góry Kalwarii Ma-
teusz Baj. Podkreśla, że GDDKiA w ra-
mach budowy obwodnicy ma również 
za zadanie przebudować ulice Pijarską 
i Dominikańską.

– Zależy nam na tym, żeby już te-
raz „wyrysować” ścieżki rowerowe na 
tych drogach, ponieważ jeśli inwestycja 
zostanie przeprowadzona bez budowy 
infrastruktury rowerowej, to później 
przez kolejnych 10 lat tego nie zmie-
nimy – podkreśla Baj. Na temat pla-
nów związanych z przebudową drogi 
rozmawiał z Tomaszem Dąbrowskim, 
zastępcą dyrektora MZDW i radnym 
Sejmiku Wojewódzkiego Piotrem 
Kandybą. – Mamy zielone światło od 
MZDW dla tej inwestycji, ale o szcze-
gółach trzeba porozmawiać jeszcze  
z GDDKiA.

Gmina w ramach swojego wkładu 
w tę inwestycję miałaby przygotować 
koncepcję i projekt, a o kwestii finanso-
wania samego zadania będą rozmawiać 
GDDKiA oraz MZDW.

Przy okazji przedstawiciele samo-
rządu rozmawiali również o planach 
związanych z budową tzw. obwodni-
cy Konstancina-Jeziorny, czyli nowego 
przebiegu DW724. Dyskutowano też 
o poprawie bezpieczeństwa pieszych, 
m.in. o budowie ciągu pieszo-rowero-
wego w Sobikowie czy przejścia dla 
pieszych w Brześcach.

Joanna Ferlian

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Ostatnia sesja Rady Gminy 
Konstancin-Jeziorna upłynęła 
pod znakiem gorących dyskusji. 
Głównym tematem była 
dzierżawa działki w Oborach. 
Sportowcy z RKS Mirków 
widzieliby w tym miejscu 
boisko.    

P rzedmiotem sporu są tereny poło-
żone przy ul. Podlaskiej w Oborach. 

Licząca ponad 6 hektarów działka na-
leży do gminy, która obecnie dzierżawi 
ją pod uprawy rolne. Podczas lutowej 
sesji radni mieli podjąć uchwałę doty-
czącą przedłużenia umowy dzierżawy 
na kolejne trzy lata. Na sali obrad po-
jawili się jednak przedstawiciele klubu 
sportowego RKS 1923 Mirków, którzy 
sugerują przeznaczenie działki na in-
ny cel. Zawnioskowali o zdjęcie punktu 
dotyczącego przedłużenia dzierżawy z 
porządku obrad. 

– Nie mamy możliwości rozgrywa-
nia spotkań na terenie naszej gminy, 
RKS to nie tylko piłka nożna, staramy 
się również brać udział w różnego 
rodzaju akcjach charytatywnych czy 
społecznych. Wydzierżawienie działki 
przyczyniłoby się do dalszego rozwoju 
klubu, a po przygotowaniu boiska mo-
gliby korzystać z niego również miesz-
kańcy – argumentowali działacze RKS  
Mirków. 

Propozycja przypadła do gustu 
większości radnych, którzy wyrazili 
chęć wsparcia idei sportowców. Okaza-
ło się jednak, że sprawa nie jest prosta. 
Omawiana działka widnieje bowiem 
w ewidencji gruntów jako teren rolny. 
Aby móc stworzyć tam tereny sportowe 
czy rekreacyjne, konieczna jest zmiana 
miejscowego planu zagospodarowania. 

– Temat jest dobry, by przedyskuto-
wać, czy na tym terenie docelowo jest 
potrzeba urządzenia działalności spor-
towej – mówił burmistrz Kazimierz Jań-
czuk. – Ale żeby to się mogło wydarzyć, 
to dla tej działki, dzisiaj rolnej, trzeba 
zmienić miejscowy plan. W związku 
z tym w moim przekonaniu na dzień 
dzisiejszy nie ma możliwości, by prze-
kształcić tę działkę na cele sportowo-
-rekreacyjne – argumentował włodarz. 

Po słowach burmistrza wywiązała 
się dyskusja. Część radnych sugerowała, 
by cofnąć uchwałę z porządku obrad 

i skierować ją do Komisji Bezpieczeń-
stwa, Oświaty, Kultury i Sportu. Krzysz-
tof Bajkowski wysunął propozycję, by 
podzielić umowę dzierżawy, wydziela-
jąc z działki część terenów na użytek 
klubu sportowego. Jego słowa poparła 
również Bożena Wierzbicka. 

– Wszyscy mówimy tym samym 
głosem, nikt tego pomysłu nie podwa-
ża, tylko że na ten moment odesłanie tej 
uchwały do komisji moim zdaniem nie 
jest zasadne, dlatego że możemy stra-
cić tego dzierżawcę, a plan miejscowy 
obecnie nie pozwala tam posadowić 
nawet szatni – oponowała przewodni-
cząca Agata Wilczek. – Musimy najpierw 
przystąpić do zmiany planu zagospo-
darowania, a dopiero wtedy możemy 
planowa to boisko. 

Sprawy mogą toczyć się równolegle. 
Samorząd może rozpocząć procedowa-
nie nowego planu zagospodarowania, 
jednocześnie wynajmując tereny do 
czasu wejścia w życie nowego mpzp. 
Zmiany planu są bowiem zawsze czaso-

chłonne. W optymistycznym wariancie 
przekształcenie gruntów pod działal-
ność sportowo-rekreacyjną zajmie kilka 
lub kilkanaście miesięcy. Tłumaczenia 
nie przekonały jednak części radnych, 
którzy woleliby wydzierżawić działkę 
na krótszy okres. 

– Przystąpimy do zmiany planu, ten 
plan się nie zmieni na jutro – tłumaczył 
burmistrz Kazimierz Jańczuk. – Podję-
cie uchwały w sprawie dzierżawy nie 
koliduje z przystąpieniem do zmiany 
planu, bowiem w każdej chwili można 
wypowiedzieć umowę. 

W podobnym tonie wypowiedziała 
się radna Irena Śliwka. – Idzie wiosna, 
dajmy temu człowiekowi [dotychcza-
sowemu dzierżawcy – przyp. red.] szan-
sę zagospodarować tę działkę jeszcze 
przez rok, dopóki się nie wyjaśnią różne 
sprawy. 

Ostatecznie udało się wypracować 
kompromis. Nowa umowa z dzierżaw-
cą zostanie podpisana na rok, nie zaś 
– jak zakładała pierwotna uchwała – 
na trzy lata. Równolegle rozpoczną się 
prace nad zmianą mpzp. Zapisy umo-
wy zawierają trzymiesięczny okres 
wypowiedzenia. Z chwilą uchwalenia 
nowego planu, umowa ma zostać wy-
powiedziana. Pozostaje więc czekać na 
wszczęcie procedur. 

Karolina Hofman

Ścieżki rowerowe wzdłuż ul. Pijarskiej i Dominikańskiej znacznie poprawiłyby 
bezpieczeństwo rowerzystów

Brak własnego boiska zmusza RKS 1923 Mirków do wynajmowania obiektów 
od innych klubów
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\\\ PIASECZNO

Gmina chciałaby stworzyć  
szlak pieszo-rowerowy  
nad Jeziorką. Uporządkowany 
trakt miałby prowadzić  
od Górek Szymona do stadionu. 
W przyszłości spacerowicze 
mogliby korzystać też z odcinka 
prowadzącego aż do Pólka.    

M alownicza Jeziorka to zdecydo-
wanie jeden z lokalnych atutów. 

Jednak dziki i kręty odcinek rzeki bieg-
nący przez teren gminy Piaseczno w 

większości jest z brzegu niedostępny, a 
w najlepszym wypadku trudno dostęp-
ny. Jedyny uporządkowany szlak to ten 
na wysokości Górek Szymona. Wtajem-
niczeni znają jeszcze ścieżkę biegnącą 
wzdłuż Jeziorki od Górek Szymona do 
al. Kasztanów, przy moście kolejowym. 
Tutaj ścieżka miejscami jest bardzo wą-
ska, przebiega tuż nad skarpą i zwłasz-
cza przy niekorzystnej pogodzie (błoto, 
mokre liście lub lód), trzeba mieć się na 
baczności.

Burmistrz Daniel Putkiewicz pod-
czas ostatniego spotkania z mieszkań-
cami na Facebooku napomknął o tym, 
że gmina chciałaby stworzyć szlak 
pieszo-rowerowy wzdłuż Jeziorki na 
odcinku od Górek Szymona do stadionu 
miejskiego. 

 \\\   Więcej ludzi to mniej  
śmieci

– Oczywiście dzika ścieżka istnieje 
i niewielka część mieszkańców ją zna. 
Uporządkowanie tego terenu, wyzna-
czenie konkretnej trasy będzie ozna-
czało większe zainteresowanie tym 
szlakiem, co może mieć swoje plusy i 
minusy – przyznaje burmistrz. Wy-
chodzi jednak z założenia, że większy 
ruch i uporządkowanie przestrzeni 
przyczyni się do większej troski o po-
rządek wzdłuż brzegów rzeki czy w 
samym nurcie. Każdego roku kajakarze 
na czele z Jackiem Andrzejakiem wyła-
wiają z Jeziorki kilkadziesiąt worków 
śmieci – począwszy od plastikowych 
butelek, a skończywszy na meblach  
czy oponach. 

– Dzięki kajakarzom otrzymujemy 
też zgłoszenia o nielegalnym wylewa-
niu do rzeki nieczystości – mówi Daniel 
Putkiewicz. Rzeczywiście na odcinku 

od al. Kasztanów do stadionu ścieżka 
nad Jeziorką jest nie tylko dość moc-
no zarośnięta, ale również „zasobna” 
w śmieci. Władze gminy wierzą, że w 
uporządkowanej przestrzeni z więk-
szym ruchem mieszkańców, sytuacja 
powinna ulec poprawie. 

– Na razie pracujemy nad wstępną 
koncepcją. W grę wchodzą oczywiście 
kwestie własności terenów – mówi nam 
burmistrz Putkiewicz. – Nie ma mowy 
o dużej ingerencji w przyrodę, w grę 
wchodzi ścieżka z naturalnego materia-
łu, uporządkowanie roślinności tak, by 
można się bezpiecznie poruszać.

 \\\   Szlak ogólnodostępny 
W przyszłości szlak nad Jeziorką 

mógłby się ciągnąć aż do Pólka. Rów-
nież tutaj istnieją fragmenty ścieżki, z 
której korzystają głównie wędkarze, ale 
i nieobawiający się przedzierania przez 
krzewy czy pod zwalonymi pniami spa-
cerowicze. Częściowo jednak tereny są 
zagrodzone przy prywatnych posesjach. 
Ścieżka wymagałaby więc nie tylko upo-
rządkowania, ale załatwienia również 
kwestii formalnych związanych z włas-
nością gruntów i regulacjami prawnymi 
dotyczącymi terenów nadrzecznych.

Z pewnością plan stworzenia szlaku 
pieszo-rowerowego nad Jeziorką for-
malnie łatwy nie będzie. Przekonaliśmy 
się o tym, kiedy ponad dwa lata temu 
usiłowaliśmy się dowiedzieć, kto od-
powiada za utrzymanie w należytym 
stanie istniejącego szlaku na odcinku 
między al. Kasztanów i Górek Szymona. 
Każda z pytanych instytucji wskazywała 
kogoś innego. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian
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Śmieci przy ścieżce nie brakuje

Najczęściej używany jest szlak biegnący od al. Kasztanów do Górek Szymona

Szczepienia paraliżują przychodnię
\\\ PIASECZNO

Szczepionki, które teoretycznie 
w każdy poniedziałek powinny 
docierać do przychodni,  
nigdy nie pojawiają się  
w deklarowanym terminie.  
To dezorganizuje życie 
pacjentów i ich bliskich  
oraz funkcjonowanie placówki.    

W ramach piaseczyńskiego ZOZ 
szczepienia przeciw koronawi-

rusowi przeprowadzane są w trzech 
placówkach: na ul. Fabrycznej w Pia-
secznie oraz w przychodniach w Goł-
kowie i Zalesiu Górnym. 

– Największym obecnie problemem 
przychodni jest nieregularność dostaw 
szczepionek – informuje dyrektor 
SZPZLO w Piasecznie Marta Dorociak-
-Burza. – Zgodnie z harmonogramem 
szczepionki powinny docierać do nas 
w poniedziałek do godziny 14.00. Nie-
stety to się nie zdarza. W poniedziałek 
dostajemy informację, że szczepionki 
będą we wtorek, w tym tygodniu we 
wtorek po godz. 17.00 dostaliśmy te-
lefon, że jednak dziś szczepionek nie 
będzie. Nie mamy żadnej pewności, czy 
dotrą w środę czy dopiero w czwartek 
– relacjonowała w ubiegłym tygodniu 
na posiedzeniu Komisji Zdrowia Rady 
Gminy Piaseczno.

W związku z tym, że szczepionek 
jest tak mało – tylko 30 dawek tygo-
dniowo dla jednego punktu szczepień, 

przychodnie wykonują je w jeden dzień. 
Umówionych na wtorek pacjentów trze-
ba poinformować o zmianie terminu, 
bez żadnej pewności czy w kolejnym 
dniu rzeczywiście uda się ich zaszczepić. 
To oczywiście dezorganizuje funkcjo-
nowanie placówki również w zakresie 
innych działań. Poza pielęgniarkami, 
które będą szczepić pacjentów, trzeba 
bowiem zablokować terminarz lekarzy 
kwalifikujących do szczepień. Jakakol-
wiek organizacja i działania zgodnie z 
harmonogramem w tym wypadku nie 
wchodzą w grę.

– To również duże utrudnienie dla 
zapisanych na szczepienie pacjentów. 
Często w dowiezienie ich na szczepie-
nie zaangażowane są pracujące dzieci 
czy wnuki, które mogą mieć problem 
z realizacją tego zadania w innym niż 
ustalony wcześniej terminie – podkre-
ślała dyrektor piaseczyńskiego ZOZ. Do 
tego dochodzi kwestia szczepienia dru-

gą dawką. W tym wypadku dostępność 
szczepionki ma być zagwarantowana. 
Jednak ustalając terminy szczepień 
dla obu grup pacjentów przychodnia 
powinna wiedzieć kiedy może się spo-
dziewać dostaw, a co za tym idzie uma-
wiać pacjentów i ustalać grafik lekarzy 
i pielęgniarek. 

Przychodnia stara się reagować ela-
stycznie. Szczepieni są wciąż głównie 
seniorzy w wieku 80+. Jak poinformo-
wała Marta Dorociak-Burza, dotychczas 
nie zmarnowano żadnej szczepionki. 
W sytuacji, gdy któryś z zapisanych 
pacjentów nie mógł być zaszczepiony 
w umówionym wcześniej terminie, 
szczepionkę otrzymywał ktoś z listy 
rezerwowej. Nie odnotowano żadnych 
odczynów poszczepiennych.

Szczepieniem nauczycieli i pracow-
ników MGOPS zajmuje się szpital św. 
Anny, jako szpital węzłowy.

Joanna Ferlian

Spacerem 
nad Jeziorką

dokończenie ze str. 1
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W anda i Maria Dąbrowskie spoty-
kają się po raz pierwszy w war-

szawskiej szkole w 1905 r. i zaprzyjaź-
niają się, a gdy zostaną żonami dwóch 
braci Dąbrowskich ich przyjaźń umocni 
się jeszcze bardziej. W „Dziennikach” 
Marii Dąbrowskiej Wanda będzie czę-
sto wspominana jako najmilszy gość w 
mieszkaniu przy ul. Polnej w Warsza-
wie. Miały wspólne zainteresowania, a 
ich mianownikiem zawsze była książka. 
Maria – pisarka, Wanda – twórczyni Po-
radni Bibliotecznej i Bibliotek Wędrow-
nych.

W Zalesiu pod Piasecznem tuż 
po wojnie biblioteka jest marzeniem 
mieszkańców, ale władze są niechęt-
ne. Grupa ludzi na czele z Wacławem 
Borowym i Wandą Dąbrowską, przy 
dużym udziale dyrektorki szkoły pani 
Ewy Krauze, wyjednuje zezwolenie i 
powstaje biblioteka, w jednym pokoju. 
Dobre i to! Walka o tę bibliotekę będzie 
trwała latami, ale to już inna opowieść.

W tej opowieści bohaterką jest 
Wanda, piękna, mądra i bez pamięci 
zakochana w swoim mężu. Kiedyś, gdy 
obie panie wybrały się w podróż po-
ciągiem do brata Wandy, przed poło-
żeniem się spać Maria dostrzegła, jak 
Wanda całuje jakąś fotografię, tak na 
dobranoc... to była fotografia jej męża 
Wacława. Przed chwilą się z nim rozsta-
ła a już tęskniła.

Zajrzyjmy do „Dzienników” Marii 
Dąbrowskiej i przenieśmy się do Zalesia 
lat 40. i 50. XX w.

22.VI. [1947] Niedziela. Jutro imie-
niny Wandy. Postanowiłam wypełnić 
dawaną trzykrotnie obietnicę i pojechać 
do Wacków – To zamieniło mi dzień w 

istny koszmar – Na dworcu kolejki trzy-
mają tłum za siatką i wypuszczają na 
peron w ostatniej chwili jak zwierzęta 
na żer – Wszyscy rzucają się z dzikoś-
cią gotową tratować bliźnich na śmierć. 
Oczywiście nie dostałam się do pociągu i 

musiałam czekać na następny. Jechałam 
w nienawistnym tłoku, w którym ustają 
wszelkie uczucia społeczne, wymaga-
jące przynajmniej półmetrowego dy-
stansu miedzy człowiekiem a człowie-
kiem. Las Zalesiański wzrósł się w taką 
puszczę, że pobłądziłam i z kwadrans 
szukałam domu Wacków....Od Wacka 
wieje nudą profesorskiej starości, choć 
zawsze »piękny pan«. Siedział cały czas 
– zasłoniwszy okna od upału – nad pa-
sjansem, to układając karty, to czysz-
cząc je benzyną – Podtrzymywałam 
rozmowę walcząc ze snem do którego 
wygodny fotel szczególnie usposabiał. 
Kiedyśmy siadali do stołu, wszczął się 
zamęt. Ledwośmy po obiedzie zostały 
same z Wandą – wkroczyła z pieśnią 
imieninową cała rodzina »lokatorów« 
– owszem b. interesująca – młode mał-
żeństwo i dwoje dzieci – [słowo nieczy-
telne] dr Jagielski opalony i okropnie 
wesoły – błazeński typ – piękny i z si-
wemi włosami, w których wygląda jak 

przebrany za markiza w białej peruce 
– Ten markiz-błazen traktuje Wacka, 
którego wszyscy przyjaciele uroczyście 
celebrują – jak młodszego koleżkę – 
przewraca go na kanapę, turla się z nim 
po podłodze i mówi mu »ty« – Ale byłam 
w zbyt marnym usposobieniu, aby mnie 
to towarzystwo zajmowało....

Mały Jacek tych doktorostwa Jagiel-
skich podniósł boczną klapę stołu Wan-
dy mówiąc: »Podniosłem klapę, żeby 
stół był większy. Żeby był większy, a nie 
mniejszy« – dodał. Biedny Nitsch sfaj-
dałby się ze złości usłyszawszy ten »ru-
sycyzm«” w ustach czterolatka, który 
nie zna nikogo poza swoimi rodzicami 
nie umiejącymi po rosyjsku i mówiący-
mi świetną żywą polszczyzną”.

W rok później pisarka znów odwie-
dza Dąbrowskich w Zalesiu i znów na-
rzeka na trudy podróży pociągiem gró-
jeckim. Tym razem jedzie do Piaseczna 
na cmentarz, do kilku pochowanych tam 
bliskich jej osób z ciotką Gałczyńską na 
czele.

1.XI.[1948] Poniedziałek. Wszyst-
kich Świętych. Rano o wpół do dziewią-
tej wyszłam, by pojechać do Wacków. 
Było pochmurno, cicho, mżył mały desz-
czyk. Straszna jest ta kolejka grójecka. 
Na ogół w kolejnictwie obserwuje się 
wszędzie postęp i ulepszenia z każdym 
rokiem. Tam wszystko jest tak, jak było 
przed pierwszą wojną światową. Za-
wsze za mało pociągów i wagonów, za-

wsze tłok niemożliwy jak w »szmugler-
skich« pociągach za najgorszych lat oku-
pacji niemieckiej. Zawsze niekończące 
się ogony przy kasie, sprzedaż biletów 
dopiero na dwadzieścia minut przed 
odjazdem pociągu – zawsze wypusz-
czanie cisnącego się tłumu w ostatniej 
chwili. Wszyscy lecą jak nieprzytomni, 
pchają się w dzikiej panice do wagonów 
i tylko ci o najbezczelniejszych łokciach 

i obyczajach zdobywają sobie miejsca 
siedzące. Pociąg był pełen chryzantem 
wiezionych ofiarnie i kłopotliwie, bo jak 
tu nie połamać w takim tłoku... Wanda 
czekała na stacji w Zalesiu. Zdziwiłam 
się, że jeszcze tyle liści. Pod chmurnym 
niebem tym jaskrawiej ćmiły w oczach 
barwy złociste, czerwone i rude.

Pełno wiewiórek. Sójki, sikorki. Ci-
sza zupełnie bezwietrzna. Drobny desz-
czyk szeleści. Wacek wyszedł naprzeciw 
w »wystawowym« kasku kolonjalnym z 

Wrocławia i w pięknym płaszczu desz-
czowym. Bardzo dobrze teraz wygląda, 
odmłodniał, a Wanda mówi: »Taki się 
teraz zrobił dobry i miły, że się w nim 
na nowo zakochałam«. Bardzo u nich 
ładnie, czyściutko. Kwiaty w pokoikach 
przepysznie rosną i kwitną. Był dobry 
obiad z winem Wacka wyrobu”.

Wacław choruje, pomaga penicyli-
na, która jest w tamtych czasach trudna 
do zdobycia. Na domiar złego dr. Stani-
sław Jagielski, który leczy Wacława zo-

staje aresztowany. 18 marca 1950 roku 
Maria zapisze w Dziennikach: „Wanda 
jest bardzo tym przejęta, obawiam się, 
że gdyby Wacek umarł, odbierze sobie 
życie... Przez uprzejmość Przybosia 
sprowadziłam dla Wacka ze Szwajca-
rii Delbiazę, która »namagnesowuje« 
organizm, a nadto zapobiega podobno 
nowotworom”.

Dąbrowscy postanawiają sprzedać 
część działki w Zalesiu i Maria deklaruje 
jej kupno. Wackowie chcą zapłaty w ra-
tach, co bardzo odpowiada pisarce. My-
śli o wybudowaniu domu w Zalesiu, ale 
ten pomysł nigdy nie zostanie zrealizo-
wany. Prof. Wacław Dąbrowski umiera 
w 1962 r. Wanda w grudniu 1974 roku. 
Oboje pochowani są na Powązkach, on 
w rodzinnym grobowcu Dąbrowskich 
ona Kociełłów. Co mnie bardzo dziwi. 
Na koniec mojej opowieści o tych nie-
zwykłych ludziach opis zwykłego dnia, 

pewnej soboty. Najpiękniejsze są w ży-
ciu chwile, tak to spuentuję. 

26.III.[1955] Sobota. Wczoraj rano 
zadzwoniła Wanda, a w wpół do siód-
mej wieczorem przyszła nocować. Była 
tym razem jakoś mniej zmęczona niż 
zwykle i bardzo przyjemnie gawędziło 
się z nią do 11-tej. Dziś rano ubrałyśmy 
się o siódmej i wymknęłyśmy się ku-
chennymi drzwiami z domu. Wanda 
chciała pokupić różne spożywcze dro-
biazgi i zobaczyć, jakie w naszym pobli-

żu są sklepy, bo ma tu od 1-go pracować 
w Bibliotece Narodowej. Oprowadziłam 
ją po Niepodległości i Rakowieckiej, ku-
powałyśmy pieczywo, cukier, wędliny. 
Nie wiem dlaczego przeobraziło się 
to w czarowny ranek, pełen szczęścia 
i radości – długo będę go pamiętała. 
Powietrze jest już od kilku dni młode, 
wiosenne. Byłam z kimś bliskim, swoim, 
wesołym, przejrzystym i zawsze mnie 
żywo kochającym. Czułam się niemal 
jak śpiewający kos, wszystko mnie ba-
wiło, uszczęśliwiało, weseliło, nawet 
głupie trywialne zakupy. Wróciłam 
orzeźwiona i na długo zachęcona do 
życia. Boże, daj mi jeszcze trochę tak z 
niczego złożonych, a takich wartościo-
wych chwil”. 

 Małgorzata Szturomska

Kocury z Zalesia   cz. 2

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Wacław Dąbrowski 

Książki podarowane przez Wandę Dąbrowską bibliotece w Zalesiu 
zachowały się i można je zobaczyć

Pogrzeb Wandy Dąbrowskiej w styczniu 1975 r. 

Obrazek malowany przez Marię  
Dąbrowską w domu Dąbrowskich  
w Zalesiu 

Dolne pejzaż jesienny 1938 malowany 
przez Marię Dąbrowską
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W Zalesiu  
pod Piasecznem tuż 
po wojnie biblioteka 

jest marzeniem 
mieszkańców, ale władze 

są niechętne

Pociąg był pełen 
chryzantem  

wiezionych ofiarnie  
i kłopotliwie,  

bo jak tu nie połamać  
w takim tłoku...
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Skąd się wziął 
Dzień Kobiet?
W Polsce święto dedykowane kobietom stało się  
popularne w czasach PRL. Jednak historia Dnia Kobiet  
liczy już ponad 100 lat.   

H istorycy nie są do końca zgodni w 
kwestii ustalenia, skąd pochodzi 

święto. Uznaje się, że pierwowzorem 
Dnia Kobiet są starożytne Matronalia, 
czyli dedykowane mężatkom święto 
związane z kultem płodności i macie-
rzyństwa. W starożytnym Rzymie ob-
chodzono je 1 marca.

Za pierwsze obchody Dnia Kobiet 
uznaje się demonstracje, które miały 
miejsce 28 lutego 1909 roku w Stanach 
Zjednoczonych. Zapoczątkowane zosta-
ły one przez Socjalistyczną Partię Ame-
ryki. Najprawdopodobniej nawiązywały 
do marszu 15 tys. pracownic zakładów 
odzieżowych (upamiętniających z kolei 
podobny marsz z 1857 roku), domaga-
jących się praw politycznych i ekono-
micznych dla kobiet. Miał on miejsce 
na ulicach Nowego Jorku 8 marca 1908 
roku. 

Oficjalnie Międzynarodowy Dzień 
Kobiet jako święto ustanowiła w 1910 
roku Międzynarodówka Socjalistyczna 
w Kopenhadze. Święto to miało słu-
żyć krzewieniu idei praw kobiet oraz 
budowaniu społecznego wsparcia dla 

powszechnych praw wyborczych dla 
kobiet. I rzeczywiście w pierwszych 
latach było okazją do podejmowania 
tego tematu. Po wojnie kultywowane 
było głównie w państwach bloku ko-
munistycznego. Nasze mamy i babcie 
z pewnością pamiętają wręczane pa-
niom z tej okazji goździki, rajstopy 
czy torebki z ziarnami kawy. Z czasem 
asortyment się nieco zmienił. Goździki 
zostały zastąpione tulipanami, a rajsto-
py np. kostką pachnącego mydła. We 
wszystkich zakładach pracy święto było 
obchodzone obowiązkowo. Stąd wiele 
kobiet ma spory dystans do Dnia Kobiet 
i traktuje to święto jak „komunistyczny” 
przeżytek. 

O ideach związanych z początkami 
święta, czyli upominaniem się o równe 
prawa dla kobiet, przypominają zwykle 
feministki organizując 8 marca „manify”. 
Przyjęło się również, że tego dnia pano-
wie obdarowują swoje żony, narzeczo-
ne, matki, siostry, córki czy koleżanki 
kwiatami i drobnymi upominkami. 

Redakcja
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Kobiety, zadbajcie 
o swoje zdrowie!
Z okazji Dnia Kobiet warto zrobić sobie rachunek sumienia  
i sprawdzić, kiedy ostatnio robiłyśmy badania profilaktyczne. 
Zwłaszcza w dobie pandemii troska o profilaktykę chorób 
kobiecych (i nie tylko) mogła nam umknąć.

W Polsce każdego roku wykrywa 
się prawie 19 tys. zachorowań 

na raka piersi, a 6 tys. pacjentek umiera. 
Rak piersi jest najczęstszym nowotwo-
rem występującym u kobiet, stanowi 
22,5% wszystkich nowotworów. Na 
nowotwory narządów rodnych przy-
pada kolejne 15 %. Rak szyjki maci-
cy odpowiada za 3 % zgonów wśród 
kobiet w Polsce, do tego dochodzi rak 
jajnika i trzonu macicy. Tymczasem 
badania profilaktyczne w przypadku 
„kobiecych” nowotworów pozwalają na 
wykrycie raka we wczesnym stadium, 
kiedy szanse na skuteczne i oszczędza-
jące leczenie są bardzo duże. A także 
wykrycie zmian przedrakowych (nie-
prawidłowe komórki nabłonka czy 
torbiele).

Profilaktyka jednak w Polsce wciąż 
kuleje. Niestety nie zawsze można to 
zrzucić na słabą dostępność badań czy 
utrudniony dostęp do lekarza. Kobie-
tom w wieku, w którym rośnie ryzyko 
wystąpienia nowotworu piersi czy 
szyjki macicy, przychodnie wysyłają 
często zaproszenia imienne lub dzwo-
nią z przypomnieniem o zbliżającym 
się terminie kolejnych badań przesie-
wowych. Na ulicach miast, miasteczek 
i wsi pojawiają się mammobusy, w 
których łatwo można wykonać bada-
nie obrazowe pozwalające wykryć nie-
pokojące zmiany w piersiach. Niestety 
z takiej możliwości korzysta zaledwie 
25% kobiet, które zostaną zaproszone 
na badanie. Prawdopodobnie statystyki 
badań profilaktycznych od roku zde-
cydowanie spadają. Czego dramatycz-
nych efektów będziemy doświadczać 
w najbliższych latach. Badania profilak-
tyczne pozwalają bowiem wykrywać 
raka we wczesnym stadium, co diame-
tralnie zmienia szanse na przeżycie, 
odzyskanie zdrowia i ocalenie piersi 

czy narządów rodnych. W pandemii do-
stęp do lekarzy, zwłaszcza w państwo-
wych ZOZ, został znacząco utrudniony. 
Warto jednak upomnieć się o badania, 
które każdej z pacjentek przysługują. 
A ostatecznie zamiast nowej sukienki 
zafundować sobie badanie w prywatnej  
przychodni. 

Kobiecy plan minimum powinien 
obejmować cytologię szyjki macicy, USG 
transwaginalne oraz USG piersi i/lub 
mammmografię. Częstotliwość tych ba-
dań oraz ich rodzaj określa lekarz. Mło-
de kobiety, bez obciążeń rodzinnych, 
mogą badania wykonywać nawet raz 
na 2-3 lata. Po 40-45 urodzinach, zde-
cydowanie warto zadbać o profilaktykę 
nowotworów kobiecych raz w roku. 

Nie można też zapominać o profi-
laktyce innych chorób, zwłaszcza po 40 
urodzinach. Każdego roku powinniśmy 
wykonać morfologię, lipidogram, zba-
dać poziom glukozy. Warto co jakiś czas 
sprawdzić, jak funkcjonuje nasza tarczy-
ca i serce (EKG), co kilka lat wykonać 
RTG płuc (palacze nawet raz w roku) 
czy USG jamy brzusznej. Jeśli posiadamy 
znamiona, warto je pokazać dermato-
logowi, zwłaszcza jeśli lubimy wylegi-
wać się na słońcu. Co jakiś czas należy 
odwiedzić okulistę i systematycznie 
sprawdzać stan uzębienia u dentysty. 
Zatroszczmy się o to, by cieszyć się zdro-
wiem i życiem jak najdłużej. 

Redakcja
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INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia  

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (Dz. U. z 2020 r., poz. 1990 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczone zostały szczegółowe wykazy nieruchomości 
położonych przy ul. Gąsiorowskiego w Konstancinie-Jeziornie, przeznaczonych do sprzedaży w trybie 
przetargowym dot.:

– niezabudowanej nieruchomości stanowiącej działkę ew. nr 53 o pow. 4325 m2 z obrębu 03-14 
m. Konstancin-Jeziorna, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA5M/00004516/0,

– zabudowanej nieruchomości stanowiącej działkę ew. nr 31 o pow. 9554 m2 z obrębu 03-14 m. 
Konstancin-Jeziorna, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA5M/00004517/7.

Wykazy zostały wywieszone na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni.
Osoby, którym przysługuje pierwszeństwo w nabyciu w/w nieruchomości, zgodnie z art. 34 ust. 

1 pkt 1 i 2 ww. ustawy winne złożyć wniosek o nabycie nieruchomości w terminie 6 tygodni, licząc  
od dnia wywieszenia wykazu, tj. od dnia 26.02.2021 r.     

 Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

     

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Skarb Państwa – Starosta Piaseczyński ogłasza przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 

niezabudowanej działki ew. nr 56/4 o pow. 0,46 ha położonej w miejscowości Prażmów 
przy ul. Czołchańskiego i ul. Puszczyka, będącej własnością Skarbu Państwa, uregulowanej w księdze 
wieczystej WA5M/00298721/7.

Cena wywoławcza działki wynosi: 400.000,00 zł netto. Ceną sprzedaży będzie najwyższa 
cena netto uzyskana w przetargu, powiększona o podatek VAT w stawce 23%.

Przetarg na zbycie ww. działki odbędzie się w dniu 11.05.2021 r. o godz. 10.00 w budynku  
Starostwa Powiatowego w Piasecznie, sala nr 110, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno. 

Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 04.05.2021 r. wadium  
w wysokości 40.000,00 zł.

Ogłoszenie o przetargu zostało umieszczone na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie internetowej www.piaseczno.pl oraz  
w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości – Oferty sprzedaży, jak również  
w sposób zwyczajowo przyjęty.

Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Starostwie Powiatowym  
w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 14 w Wydziale Gospodarowania Mieniem, pod nr tel.  
(22) 756 61 44 lub m.karas@piaseczno.pl.

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363), czytaj 
dalej ZRID, zawiadamia się, że w dniu 18 stycznia 2021 r.  zostało wszczęte postępowanie w sprawie 
udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej,  w związku ze złożeniem wniosku z dnia  
18 stycznia 2021 r.
inwestor:        Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno 
inwestycja:   rozbudowa drogi gminnej – ul. Tukanów gmina Piaseczno, gmina Lesznowola – Etap I
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– w liniach rozgraniczających projektowanej drogi
drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego Gminę Piaseczno, 
podkreślone – pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego Gminę Lesznowola,  
w nawiasach podano nr działki po podziale (po średniku działki po podziale poza inwestycją 
pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
• jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 13: 12/6, 12/7, 12/9, 13/1, 14 (14/1; 14/2), 17/2 (17/6; 17/7), 50/13, 
50/10, 50/11, 50/12 
• jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 15: 1/3, 1/4, 1/5, 1/6, 48.
• jedn. ew. Lesznowola, obręb 0025 Stara Iwiczna: 207/7 (207/19; 207/20), 207/16 (207/23, 207/24), 
207/18 (207/25; 207/26)
– poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi: 
• jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 13: 11/18, 11/19, 11/20, 11/21, 15, 50/13, 50/10, 50/11, 50/9, 50/12
• jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 15: 1/3, 1/5, 1/6, 48, 1/4
• jedn. ew. Lesznowola, obręb 0025 Stara Iwiczna: 207/10, 207/15, 207/17, 207/12, 207/14

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, od pon. do piątku. w godzinach 8-16, gdzie 
można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. 

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej. 

Sprawę prowadzi: Natalia Postek, tel. 22-756-61-19, Starostwo Powiatowe w Piasecznie,  
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 3.03.2021 r.
Nr rej. ARB.6740.1.5.2021.NP         

 Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2020 r. poz. 1363  
ze zm.) czytaj dalej ZRID, zawiadamia się, że w dniu 8 stycznia 2021 r. zostało wszczęte postępowanie  
w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej:
inwestor:       Burmistrz Gminy Konstancin-Jeziorna, ul. Piaseczyńska 77, 05-520 Konstancin-Jeziorna  
inwestycja:    rozbudowa drogi gminnej ul. Pocztowej w Konstancinie-Jeziornie wraz z budową  

i przebudową infrastruktury technicznej
Działki inwestycyjne w jednostce ewidencyjnej 141802_4 Konstancin-Jeziorna – miasto:   
działki w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
•  przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej, drukiem wytłuszczonym podano nr działek 

pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę Konstancin-Jeziorna, w nawiasach 
podano nr działki po podziale, a po średniku nr działek po podziale poza projektowanym pasem 
drogowym pozostające przy aktualnym właścicielu, oznaczone wg katastru numerami:
obręb 01-09: 2/1 (2/4; 2/3), 3/8 (3/15; 3/14), 1/6 (1/20, 1/22; 1/21), 1/7, 49/11, 3/7, 4/8, 49/9, 49/10,
obręb 01-04: 75 (75/1; 75/2), 90 (90/1; 90/2), 97/8, 97/9, 97/10.

działki poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi – ul. Pocztowej:
•  działki, na których planowane jest wykonywanie robót budowlanych związanych  

z przebudową innych dróg publicznych oraz budową i przebudową sieci telekomunikacyjnej, 
sieci energetycznej, sieci kanalizacji deszczowej:
obręb 01-04: 98/3, 98/4, 93,
obręb 01-09: 2/3 (powstała z działki nr ew. 2/1), 1/21 (powstała z działki nr ew. 1/6), 3/14 (powstała 
z działki nr ew. 3/8).

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, informacja w kancelarii Wydziału Architektoniczno-Budowlanego, od pon. do pt. 
w godzinach 8-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia 
w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuję, że o innych czynnościach z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez udostępnienie pisma  
w Biuletynie Informacji Publicznej. 
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 3.03.2021 r.
Nr rej. ARB.6740.1.2.2021.KK         

 Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 

Asfalt tak, ale nie tymczasowy
\\\ ZGORZAŁA, MYSIADŁO

Gmina zaproponowała 
mieszkańcom wykonanie 
nakładki asfaltowej na wiecznie 
rozjeżdżonej ulicy Gogolińskiej. 
Mieszkańcy Zgorzały takiego 
rozwiązania nie chcą, bo ich 
zdaniem oddali to docelową 
inwestycję w nieznaną 
przyszłość.     

Od lat mieszkańcy domagają się 
przebudowy ul. Gogolińskiej, którą 

pokonują codziennie setki samocho-
dów osobowych. Drogą tą do okolicz-
nych placów budowy dojeżdżają też 
ciężarówki czy pojazdy budowlane. W 
efekcie gruntowa droga nie dość, że na 
niektórych odcinkach bardzo wąska, 
jest też zazwyczaj dramatycznie rozjeż-
dżona. Tymczasem to najkrótsza droga 
dla setek mieszkańców tzw. Nowej Zgo-
rzały w kierunku Warszawy. 

Gmina kilka razy w roku utwardza 
biegnącą wzdłuż torów ulicę tłuczniem. 
To oczywiście poprawia sytuację na 
krótko. Trwa też projektowanie doce-
lowej inwestycji w ramach specustawy. 
Kompleksowa przebudowa obejmuje 
wykonanie nie tylko nawierzchni asfal-
towej, ale również budowę kanalizacji 
deszczowej, oświetlenia czy ciągów pie-
szo-rowerowych. Projektowanie trwa 
od 2017 roku. A mieszkańcy dopytują, 
kiedy inwestycja ma zostać zrealizowa-

na. Niedawno pojawił się pomysł po-
łożenia na Gogolińskiej nakładki asfal-
towej. Podczas ostatniego spotkania 
online zastępca wójta Mirosław Wilusz 
przekonywał do tego rozwiązania scep-
tycznie nastawionych mieszkańców 
Zgorzały. 

– Teren ten będzie się jeszcze przez 
kilka lat urbanizował. Wykonanie do-
celowej inwestycji mogłoby oznaczać, 
że droga zostanie zniszczona podob-
nie, jak ma to miejsce w przypadku al. 
Zgody – zauważył. – Położenie nakładki 
asfaltowej pozwoliłoby mieć na jakiś 
czas spokój i uniknąć ciągłego wyrów-
nywania tej drogi, co jest kosztowne, a 
przynosi krótkotrwały efekt.

– Nakładka nic nie da, bo jeśli na-
dal będzie się ulicą odbywał dojazd do 

budowy, to nakładka wytrzyma jakiś 
miesiąc – zwrócił uwagę jeden z miesz-
kańców. – To powinna być droga wyko-
nana solidnie, by dojazd ciężkim sprzę-
tem, co jest nieuchronne, również jej nie 
uszkodził, a nam wszystkim zapewnił 
bezpieczny dojazd do Warszawy. 

Pomysł położenia nakładki nie bu-
dzi w mieszkańcach entuzjazmu przede 
wszystkim dlatego, że obawiają się, iż w 
efekcie docelowa inwestycja odsunie się 
w nieznaną przyszłość. 

– Boimy się, że zostaniemy z tą na-
kładką na wiele, wiele lat. Gdyby padł 
jakiś konkretny termin, kiedy docelowa 
inwestycja będzie realizowana, pewnie 
by to nas uspokoiło – zauważył jeden z 
mieszkańców.

Projekt budowy ul. Gogolińskiej 
wraz z uzyskaniem decyzji ZRID ma 
być gotowy do końca czerwca 2021 r. 
Gmina zapewnia, że po uzyskaniu de-
cyzji inwestycja będzie zgłoszona do 
budżetu gminy.

– Na pewno będzie to kapitało-
chłonna inwestycja. Mamy świadomość, 
iż jest to bardzo ważny ciąg komunika-
cyjny dla obszarów Zgorzały, Nowej 
Woli i Nowej Iwicznej. Dla gminy jest to 
inwestycja priorytetowa – podkreśliła 
Agnieszka Adamus, kierownik Biura 
Promocji. 

W kwestii wykonania (lub nie) na-
kładki asfaltowej ostateczna decyzja 
jeszcze nie zapadła.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Na niektórych odcinkach ulicy  
Gogolińskiej nie ma możliwości  
mijania się jadących z dwóch  
kierunków pojazdów 
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363) zawiadamiam,  
że w dniu 12 lutego 2021 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia zezwolenia  
na realizację inwestycji drogowej:
inwestor:        Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno 
inwestycja:    „rozbudowa drogi powiatowej nr 2816W od miejscowości Dobiesz do miejscowości 

Sobików – etap III”
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– w liniach rozgraniczających projektowanej drogi
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat 
Piaseczyński (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale poza 
inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. Góra Kalwaria, obręb 0009 Cendrowice: 181, 106/1, 85 (85/1; 85/2)
jedn. ew. Góra Kalwaria, obręb 0039 Sobików: 27/5, 
– poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
przeznaczone pod przebudowę sieci i  innych dróg publicznych:
jedn. ew. Góra Kalwaria, obręb 0009 Cendrowice: 79/2, 206, 156/1, 105, 104/3, 104/4, 205/2, 104/2

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Filii Wydziału Architektoniczno-Budowlanego Starostwa 
Powiatowego w Piasecznie, ul. 3-go Maja 10, 05-530 Góra Kalwaria, pokój 12B, gdzie od pon. do piąt.  
w godzinach 8-15 można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.  

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez zawiadomienie w Biuletynie 
Informacji Publicznej (http://bip.piaseczno.pl/public/). 
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 3.03.2021 r.
Nr rej. ARB.6740.1.8.2021.KS        

 Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

DAM PRACĘ 
Praca w delegacji na budowach w całej 
Polsce. Betonowanie ślizgowe na auto-
stradach, montaż ogrodzeń autostrado-
wych, uszczelnianie i cięcie nawierzchni 
betonowej. Oferujemy: stawka godzinowa 
do uzgodnienia; dieta za pobyt w delega-
cji; obiad codziennie na budowie; nocleg; 
Poszukuję operatywnych, zaangażowa-
nych osób. Prawo jazdy mile widziane. 
Firma dynamicznie się rozwija, najlep-
szym pracownikom dajemy możliwość 
szybkiego awansu i zmiany warunków 
zatrudnienia. Praca na stałe. Zachęcam 
do kontaktu, praca od zaraz. tel. kontak-
towy: 516998571
Praca w ochronie Zalesie Dolne  
– Jazgarzewszczyzna, w godz. 22-08,  
sob-niedziela 24 godz./dobę.  
Dodatkowo, prace gospodarcze  
na terenie chronionego obiektu,  
tel. 603 454 131, 607 212 383 

Zatrudnię zbrojarzy, cieśli i murarzy  
Tel. 695 312 047
Firma poszukuje osoby do sprzątania  
hali produkcyjnej i magazynowej.  
Praca w systemie zmianowym  
po 12 godz., pełny etat, umowa  
o pracę. Praca w Solcu k. Szymanowa, 
dojazd z Warki, Góry Kalwarii  
i Wilanowa zapewniony.  
Zadzwoń na nr 501 631 374
Dam pracę osobie odpowiedzialnej  
w sklepie ogrodniczym w Gołkowie  
od 9.00 do 15.00, mile widziani renciści, 
885017629
ZATRUDNIĘ MECHANIKA DO SERWISU 
SPRZĘTU OGRODNICZEGO. WYSOKIE 
WYNAGRODZENIE. TEL. 698 123 781 
Zatrudnię energiczną kucharkę. Mile 
widziana umiejętność pieczenia ciast. 
Henryków-Urocze. 516 709 732 
Ekspedientkę oraz osobę do wykładania 
towaru do sklepu spożywczego  
w Ustanowie, tel. 668 463     

SZUKAM PRACY 
Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  
Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    
WYCINKA DRZEW - USŁUGI  
PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM  
- USŁUGI MINIKOPARKĄ  
TEL. 537-537-450 ORAZ 537-537-650 
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 
Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki, 
Tel. 604 489 255 www.purterm.pl  

Studnie głębinowe/ wiercenie studni  
Tel. 724 246 881 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63
Schody renowacje prace stolarskie  
malowanie schodypodlogi.com.pl  
503 344 567, 501 201 194
Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 
KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR TEL.723 533 233
Ogrodzenia panelowe, siatka,  
betonowe Tel. 888 072 689
Termo i hydro izolacje fundamentów 
pianką pur tel. 602735674
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721
Usługi kominiarskie pełny zakres  
tel. 781 495 997
Złota rączka Tel. 609 009 213 
Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211
Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482
Docieplanie Budynków 795 96 96 96 
Termowizja 666 234 752. Po 17tej.
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 
Kominiarz tel. 500 214 632 
Przeprowadzki Tel. 502 622 916
Meble na wymiar, kuchnie, 608027564
Remonty 724392529
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Elektryk tel. 666 890 886 
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
 szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  
Dachy - krycie, remonty, 
tel. 511 928 895 
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Ocieplanie budynków, tel. 507 768 230
Tynki wewnętrzne, tel. 508 690 268
Instalacje elektryczne, tel. 518 157 621
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Remonty, malowanie, tel. 510 128 912
Cyklinowanie, tel. 510 128 912    

KUPIĘ  
Kupię działki , grunty rolne, itp. Prażmów 
i okolice tel. 601065056 
Antykwariat kupi za gotówkę antyki, 
obrazy, srebra, militaria i inne.  
Ul. Dąbrowskiego 1, 22 848 03 70,  
601 352 129
Kupię każdy ciągnik do 10tyś  
Stare motocykle Wsk Mz Romet Simson 
FIAT itp tel 721-029-688
Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418      

AUTO-MOTO SPRZEDAM

Sprzedam Ford Transit kontener  
z windą, 2012r 32.500zł netto  
tel. 535170170

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup katalizatorów 697-160-134     
Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup aut na kasację 508206738
Kupię każde auto do 3 tyś  
tel 697-160-134         
Zezłomuje każde auto tel 697-160-134        

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam tanio piękne działki  
rekreacyjne 604 624 875     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mały domek do remontu  
w pow. pruszkowskim tel. 602735674     

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 
1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988                     

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144

ZDROWIE 
Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl
PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221
Dom Opieki „Róża” 604424729

RÓŻNE  
Kupię stary motor lub części do starych 
motocykli. Po co ma to dalej zagracać 
miejsce w komórce i niebezpiecznie ob-
ciążać strych. Zadzwoń, dobrze zapłacę  
i odbiorę stare graty. Tel 578 895 990   

FINANSE  
Kredyt od ręki tel. 571 809 971
Kredyty tel. 513 654 277

TWOJA OFERTA
zadzwon:

786 202 606
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Powalczy o tytuł mistrzowski
\\\ PIASECZNO

Wychowanek Victorii 
Głosków podpisał z klubem 
z Częstochowy 1,5-roczny 
kontrakt. Piłkarz zadebiutował 
w wygranym starciu  
z Zagłębiem Lubin.

U rodzony w 1995 roku Jakub Arak 
swoje pierwsze kroki piłkarskie 

stawiał w Victorii Głosków, w której 
spędził lata 2003-2006. Jego talent do-
strzeżono później w Legii Warszawa, 
gdzie występował w zespołach junior-
skich, w Młodej Ekstraklasie oraz w re-
zerwach stołecznego klubu. Następnie 
młody napastnik trafił do Zagłębia Sos-
nowiec, dla którego strzelał zarówno 
w II, jak i w I lidze. Dzięki dobrej posta-
wie na boisku, po piłkarza postanowił 
sięgnąć, wówczas ekstraklasowy, Ruch 
Chorzów.

– Moim celem jest to, by przede 
wszystkim stawać się każdego dnia lep-
szym piłkarzem i być ważną postacią 
w Ruchu Chorzów. W szatni jest kilku 
doświadczonych zawodników i z pew-
nością mogę się od nich wiele nauczyć 
– mówił nam Jakub Arak w 2016 roku.

Dla chorzowian Arak strzelił łącznie 
4 gole w najwyższej lidze w Polsce. Przy-
goda z „Niebieskimi” nie trwała jednak 
długo, gdyż klub spadł do niższej klasy 
rozgrywkowej, a po zawodnika zgłosiła 
się Lechia Gdańsk, która, po tym jak nie 
udało mu się wystąpić w żadnym meczu 
rundy jesiennej, wypożyczyła go do Stali 
Mielec. Pobyt w drużynie z wojewódz-
twa podkarpackiego był zdecydowanie 

bardziej udany, a snajper 7-krotnie po-
konywał bramkarzy ligowych rywali. Po 
powrocie Lechia postanowiła dać mu 
prawdziwą szansę, jednak z perspek-
tywy czasu trzeba uznać, że przygoda 
w tym klubie nie była dla niego zbyt 
szczęśliwa. W ekipie gdańszczan peł-
nił raczej rolę rezerwowego, ostatnią 
(a zarazem jedyną dla Lechii) bramkę 
zdobył w starciu z Miedzią Legnica 10 
sierpnia… 2018 roku. W ostatnim czasie 
wiele mówiło się o przenosinach Araka 
do innego klubu.

 \\\   Walka o tytuł
Padały nazwy drużyn z I ligi (np. 

Chrobry Głogów, GKS Bełchatów), ale 
ostatecznie na zatrudnienie 25-latka 
zdecydowała się drużyna z czołówki 
Ekstraklasy – Raków Częstochowa. Na-
pastnik podpisał z ekipą trenera Marka 
Papszuna 1,5-roczny kontrakt z opcją 
przedłużenia o kolejne 1,5 roku.

– Gdy pojawiła się propozycja gry 
w Rakowie, bardzo się ucieszyłem. To 
klub, który w ostatnich latach niesamo-

wicie się rozwinął. Cieszę się, że tutaj 
jestem i mam nadzieję, że wszystko 
pójdzie zgodnie z planem – powiedział 
piłkarz oficjalnemu serwisowi interne-
towemu Rakowa zaraz po parafowaniu 
umowy.

Ligowy debiut Araka przypadł na 
wyjazdowe spotkanie z Zagłębiem Lu-
bin (2:1 dla Rakowa). Napastnik zamel-
dował się na murawie w 51 minucie, 
zmieniając kontuzjowanego Vladislavsa 
Gutkovskisa. W ostatni weekend, po-
nownie z ławki rezerwowych, wystąpił 
zaś w końcówce wygranego 1:0 starcia 
z Podbeskidziem Bielsko-Biała.

W Rakowie były gracz Victorii Głos-
ków będzie rywalizować o miejsce w 
składzie głównie z Gutkovskisem. Klub z 
Częstochowy zajmuje aktualnie trzecie 
miejsce w ligowej tabeli i traci 5 punk-
tów do liderującej Legii Warszawa. Na-
stępna okazja, by zobaczyć Araka w ak-
cji, to spotkanie z Cracovią w najbliższą 
sobotę o godzinie 20.00.

Rafał Lipski

 Wychowanek Victorii Głosków trafił do Rakowa Częstochowa
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Rusza kolejny sezon 
Piaseczyńskiego Roweru 
Miejskiego. Konstancin w tym 
roku uruchomi wypożyczanie 
później. A tymczasem  
w sklepach… brakuje rowerów.    

W poniedziałek 1 marca ruszył 
czwarty sezon Piaseczyńskiego 

Roweru Miejskiego. Od września 2020 
roku w Piasecznie działa już 6 stacji, na 
których możemy wypożyczyć w sumie 
60 rowerów. Ubiegły rok był specyficz-
ny, ponieważ zgodnie z decyzją rządu 
wypożyczalnie rowerów zostały wy-
łączone z użytku w pierwszym okresie 
pandemii. Dodatkowo część dotych-
czasowych użytkowników rozpoczęła 
pracę lub naukę zdalną, w związku z 
tym zainteresowanie rowerami mogło 
być mniejsze. 

W poniedziałek ruszył również 
kompatybilny z PRM Warszawski 
Rower Publiczny – Veturilo. Z kolei 
mieszkańcy Konstancina-Jeziorny na 
uruchomienie swoich sześciu stacji 
będą musieli poczekać aż do maja. Tu 
bowiem wypożyczalnie cieszą się nieco 
mniejszą popularnością, a rowery są 
wykorzystywane głównie rekreacyjnie 
w weekendy.

Czy w nadchodzącym sezonie 
wzrośnie popularność miejskich rowe-

rów? Niewykluczone. Okazuje się bo-
wiem, że w pandemii rowery ogromnie 
zyskały na popularności. Polacy tak 
chętnie kupowali własne dwa kółka, 
że w sklepach szybko zaczęło brako-
wać rowerów. Braki w zaopatrzeniu 
wynikały między innymi z problemów 
z transportem tych pochodzących z 

zagranicy. W efekcie dla polskich pro-
ducentów oznaczało to osiągnięcie naj-
wyższych zysków w historii. Rowery 
aż do wczesnej jesieni sprzedawały się 
jak przysłowiowe ciepłe bułeczki. Prze-
rwane łańcuchy dostaw w połączeniu 

ze zwiększonym popytem wciąż prze-
kładają się na znacznie ograniczoną do-
stępność modeli. Specjaliści prognozują, 
że taki stan może się utrzymać aż do 
przyszłego sezonu. 

Przy ograniczonym dostępie rowe-
rów do zakupu wypożyczalnie mogą 
stać się istotną alternatywą dla zainte-
resowanych tym środkiem transportu 
mieszkańców. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Czas na rower

Najnowsza, szósta stacja PRM została otwarta na początku września 2020 r.  
przy ul. Jarząbka

\\\ UKS RETURN WYGRYWA  
Tenisiści stołowi z Piaseczna pewnie pokonali rywali z Płocka.
W lutym w ramach rozgrywek II ligi mężczyzn w tenisie stołowym odbył się mecz pomiędzy klubem UKS Return Piaseczno i 
drużyną UKS Victoria Płock. W spotkaniu o wiele lepsi byli zawodnicy z powiatu piaseczyńskiego.
Od samego początku widać było przewagę Returnu. Swoje dwa pojedynki wygrał Maciej Chojnicki (oba po 3:0). Oba zwy-
cięstwa odniósł również Robert Najwer (3:0 i 3:1), a po 1 Bartłomiej Szołkowski oraz Jan Należyty. W starciach deblowych 
reprezentanci Piaseczna zwyciężyli raz – punkty zdobyli Robert Najwer i Jan Należyty, a Maciej Chojnicki w parze z Borysem 
Massalskim w zażartym 5-setowym pojedynku musieli uznać wyższość rywala. Ostatecznie mecz zakończył się wynikiem 7:3 
dla UKS Return Piaseczno.
Tenisiści stołowi z Piaseczna zajmują obecnie wysokie czwarte miejsce w ligowej tabeli. W sobotę 13 marca Return zmierzy 
się na wyjeździe z ekipą KS AZS UWM English Perfect Olsztyn.

\\\ PIASECZNO

Okazuje się bowiem, 
że w pandemii rowery 

ogromnie zyskały  
na popularności


